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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen a munkavállalók valós helyzete 
Magyarországon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019-ben a KSH és így a kormány által is kommunikált nettó átlagbér 244 600 forint volt. Ezt a
magyarok  nagy  része  értetlenkedve,  kétkedve  és  frusztráltan  fogadta,  mivel  a  saját  fizetésük
köszönőviszonyban sem volt ezzel az összeggel.

És valóban: most jelent meg GKI Gazdaságkutató Zrt. kutatása aminek számításai szerint 2019-ben
a nettó átlagbér 200 000 forint volt. 44 600 forinttal kevesebb, mint amit a kormány mond!

Még rosszabb a helyzet, ha a számok mögé nézünk: A magyar falvakban nem 244 ezret, hanem
átlagosan 161 ezer forintot kerestek az emberek! 19 megyéből 14-ben az országos átlag alatt volt a
nettó kereset.

Nem kétséges, hogy 2020-ban vírus miatti válság csak tovább rontotta az összképet.

Tisztelt Miniszter úr! Kérem, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1.) A fent említett eltérés nyilvánvalóan a KSH és a GKI eltérő módszertanából adódik, hiszen a
KSH számaiból kimaradnak a részmunkaidőben, és az 5 főnél kisebb cégnél dolgozók, márpedig
Ők sokan vannak. Tehát a hivatalos számok erősen torzítanak. A hivatalosan a kormány által is
használt statisztika miért egy olyan módszertant használ, ami erősen torzítja a valóságot? 

2.) 2020-ban hány olyan magyar munkavállaló volt, aki részmunkaidőben (rövidített) munkaidőben
dolgoztak? Közülük mennyinek csökkent legalább a felére a munkaideje? Ők átlagosan mennyit
kerestek az elmúlt évben? 

3.) Mennyivel csökkent a ledolgozott munkaórák átlagos száma 2020-ban az előző évhez képest? 



4.) 2020-ban hány olyan magyar munkavállaló volt,  aki fizetés nélküli szabadságra kényszerült?
Átlagosan milyen hosszú időt töltöttek fizetés nélküli szabadságon? Átlagosan mennyit kerestek az
elmúlt évben? 

5.)  Mi  történt  azokkal,  akiknek  otthon,  karanténban  kellett  ülniük  hetekig  nagyon  alacsony
táppénzen? Hányan voltak táppénzen 2020-ban és átlagosan mennyi ideig, különös tekintettek a
pedagógusokra és az egészségügyi dolgozókra? Ezek az emberek vajon mennyiből éltek az elmúlt
évben? 

6.) Mennyien vesztették el az állásukat 2020-ban? Pontosan a kérdésre szeretnénk választ és nem a
KSH munkanélküliségi rátáját szeretnénk látni, hiszen az alkelmazott módszertan ott is olyan, hogy
a valós helyzetet ne lehessen megismerni. 

7.) Mekkora volt 2020 decemberében az inaktivitási ráta? Hányan voltak olyanok, akiknek nem volt
munkája és a vírushelyzet miatt nem is tudtak munkát keresni? 

8.) Mennyi volt az ellátatlan inaktívak száma? 

9.) Miért csak bizonyos, főleg NER-hez közeli ágazatok kapnak bértámogatást? 

10.)  Miért  szüntetik  meg  február  elején  a  bértámogatást,  ahelyett,  hogy  minden  ágazatra
kiszélesítenék? Hiszen a válságnak még nem látni a végét. 

11.) Mennyi volt a mediánbér Magyarországon az elmúlt évben, és miért nem hajlandóak ezt az
adatot  évek  óta  közzétenni?  Talán  mert  sokkal  rosszabb  képet  mutatna,  mint  a  hivatalos
módszertan?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2021.01.22.

Tisztelettel:

Schmuck Erzsébet

(LMP)
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